
 

 

1 

 

 

Republika e Kosovës 
Republika Kosovo – Republic of Kosovo 

Kuvendi – Skupština – Assembly 

  VI Saziv 

Prolećna  sesija  

Komisija za ekonomski razvoj, infrastrukturu, trgovinu, industriju i regionalni razvoj  

Sednica br.28/2018 

Priština, 22.5.2018,   11:00 

Zgrada Skupštine, sala N-204 

 

ZAPISNIK  

 

Učestvovali su: Sala Berisha- Shala, predsednica, Dardan Sejdiu, Adem Hoxha, Dardan 

Molliqaj, Mimoza Kusari – Lila,  Memli Krasniqi i Bilall Sherifi, članovi. 

  
Odsutni : Hykmete Bajrami, Gani Dreshaj i Duda Balje, članovi. 

 

Pozvan : g- Musa Shabani, predsedavajući Upravnog odbora Nezavisne komisije za rudnike i 

minerale   – NKRM. 

 

Ostali učesnici: Avdi Konjuhi, Festim Kutllovci, Azem Rexhaj, Kemajl Zeqiri i Ramiz 

Krasniqi – NKRM; Etleva Malushaj – GP/PSD, Adelina Hasani – KDI, Dardan Abazi – 

INDEP, Liridon Gashi – SEEF,  Blerta Bejtullahu – EU Office, Donika Osmani – Ekonomia 

online i Albulena Bytyçi – Radio Kosova. 

 

Osoblje za podršku komisiji: Armend Ademaj, Muhamet Morina, Besim Haliti i Veton Raci. 

 

Predsedavala je : Sala Berisha Shala, predsednica komisije. 

 

Dnevni red:  

 

1. Usvajanje dnevnog reda ; 

2. Usvajanje zapisnika sa sednice od  16.5.2018.god;  

3. Glasanje o Godišnjem izveštaju rada Kosovskog autoriteta konkurencije za 

2017.god. 

4. Razmatranje Godišnjeg izveštaja rada Nezavisne komisije za radnike i 

minerale za 2017.god.; 

5. Razmatranje Izveštaja sa amandmanima na Nacrtu zakona br. 06/L-040 o 

zaštitnim merama za uvoz;  

6. Razno.  

 

 

  

 



 

 

2 

1. Usvajanje dnevnog reda  

 

Dardan Sejdiu  - je predložio da se peta tačka dnevnog reda odlaže za neku od narednih 

sednica jer radna grupa još uvek nije stigla da završi Izveštaj sa amandmanima.  

   

 

Dnevni red je usvojen uz predlog poslanika Sejdiu.    

 

2. Usvajanje zapisnika sa sednice od  16.5.2018.god.  

 

Zapisnik je usvojen bez primedbi.  

 

3. Glasanje o Godišnjem izveštaju rada Kosovskog autoriteta konkurencije za 

2017.god. 

 

 S obzirom  da je diskusija iscrpljena na prethodnoj sednici,  Komisija je jednoglasno donela 

ovaj:  

 

  

Zaključak  

 

I.    Preporučuje se Skupštini usvajanje Godišnjeg izveštaja rada Kosovskog autoriteta 

konkurencije za 2017.god. 

  

  

 

II.    Obrazloženje izveštaja sa preporukama izneće poslanica Sala Berisha Shala. 

  

 

4. Razmatranje Godišnjeg izveštaja rada Nezavisne komisije za radnike i minerale za 

2017.god. 

 

Predsednica – je naglasila da smo izveštaj dobili blagovremeno za današnje razmatranje. 

INDEP je analizirao ovaj izveštaj i zahvalni im.  U nastavku je postavila par pitanja 

predstavnicima NKRM-a: da se razjasni organogram radnih mesta koji je zamrznut od 

Ministarstva javne administracije i veliki broj departmana?  Da ističete rezultate sa zvaničnih 

putovanja i da ih unesete u izveštaj. Da li je NKRM preduzelo zakonske mere protiv onih koji 

su radili mimo licencija za korišćenje?  Možete  nam reči broj isteklih licencija?  Da li je bilo 

rekultiviranja i rehabilitacije zona koje su ranije korišćene? Da li su kažnjene kompanije koje 

nisu rekultivirale zone? U izveštaju su prikazani izazovi i preporuke, ali obaveza NKRM-a je 

sprovođenje zakona a ne preporuke.  Šta se preduzelo u vezi akcionog plana za sprečavanje 

legalnih operacija? Zašto je mnogo veći broj licencija  u odnosu na licencije za korišćenje 

metalnih rudača? Koliko je licencija anulirano ili obustavljeno? 
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Musa Shabani, -  predsedavajući upravnog odbora, izneo je pred Komisijom godišnji izveštaj 

rada i naglasio  da je izveštaj sve obuhvatan i da detaljno i analitički predstavlja rad NKRM-a za 

2017.god.  i prikaže poteškoće i izazove koji su pratili ovu instituciju u toku 2017.god. u kojoj 

su ujedno izdate 186 licencija i dozvola (za istraživanje 89, za korišćenje 31 i dozvole za 

posebne aktivnosti je 66). inspektorat NKRM-a je u toku 2017.god.  imao  veću dinamiku rada i 

ispektovanja  na terenu  i realizovala 1770 posta – inspektovanja. Tu ulaze 159 redovih poseta, 

1443 inspektovanja zahteva i dozvola za masivna miniranja, 27 poseta u kojima su istaknute 

primedbe, 79 inspektovanja nezakonitih delatnosti o kojima su izrađeni izveštaji, 72 posete za  

merenja nakon inspektovanja za nezakonite mineralne delatnosti.    U ovoj godini je bilo 

podneto 76 krivičnih prijava za nelegalno delovanje – bez licencija. Sudske procedure su u 

toku. NKRM je u toku 2017.god. izdala 80 rešenja za administrativne kazne zbog 

nelicenciranog operisanja, shodno aktuelnim zakonima.  

Kao  izazov on je naglasio: sigurnost na radu i podizanje kvalitete u mineralnim delatnostima, 

zakašnjenje u tretiranju predmeta na sudovima, problemi sa ilegalnim operisanjima, inkasiranje 

dugova, realizaciju Plana menadžiranja mineralnih resursa, ali je nabrajao i druge faktore koji 

direktno utiču na stabilnost mineralnog sektora ali i u održivom razvoju istog, kao što su: razvoj  

rudnika Trepče; ne razvijanje   zona od posebnog interesa; ne razvijanje  energetskih minerala – 

lignit, izostanak adekvatne  zakonske osnove za njegovo korišćenje; potrebe za dugoročne 

investicije u istraživanju novih bogatih zona sa rudačama metala, itd. on je potencirao da u 

odnosu na prošlost oblast rudarstva na Kosovu je napredniji i razvijeniji i uz mnogo poteškoća 

koje imamo kao nova država koja želi napredak i bolje uslove za buduća pokoljenja.   

 

    
Dardan Molliqaj -   je naglasio da sektor rudarstva nije  imao  dobar plan koji bi pomagao 

ekonomskom razvoju. U 2017.god. povećan je broj krivičnih prijava, što znači i broj ilegalnih 

operacija i da niste radili kako treba. Zašto je povećan broj krivičnih prijava?  Da li ste 

preduzeli neku inicijativu sa Vladom za eliminisanje ilegalnih operisanja? Da li ste inspektovali 

licencirane o operisanju u skladu sa licencijom? Izveštaj revizora ima nekoliko nalaz koje vi 

niste obuhvatili, objasnite nam u vezi nalaza revizora? Zašto se kazne ne inkasiraju preko 

privatnih  ovršilaca?  Od kamenoloma su posebno tangirani Istog i Klina, gde od minerarnih 

delovanja su oštećeni putevi, degradirane reke itd. šta ste preduzeli za sprečavanje degradiranja?  

Molim više detalja o kapitalnim investicijama. Da objasnite troškove prema kategorijama jer 

izuzetno su visoki posebno za web-str, telefoniju, goriva itd. zašto nije otvoren portal nego 

samo preko registrovanja?  

   

 

Predsednica – pitala,  da li je dug Trepče samo Trepčin ili za sve jedinice Trepče?  

  

 

Musa Shabani, je rekao da je dug za sve jedinice Trepče,  u vezi ilegalnih operacija, rekao je 

da smo radili medijalnim promovisanjem sprečavanja ilegalnih operisanja. Obično kada nema 

dovoljne političke stabilnosti, kao što je bilo u 2017 .god., ilegalna delovanja beleže rast. 

Inicirali smo krivične prijave i očekujemo reagovanje sudova.  Broj licencija za istraživanja je 

veći u odnosu na licencije za korišćenje metalnih rudača, jer se istraživanja obavljaju za 
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pronalaženje mineralnih potencijala, ali još uvek nije se uspelo da se procene ti potencijali kako 

bi se nastavilo sa korišćenjem.  

 

U vezi deklaracije da ima nezakonitih prenos licencija, nije istina. Ako imate informaciju 

konkretnom slučaju molim vas recite i proverićemo to. Prenos licenicja odnosno kontrole se 

vrši u potpunom skladu sa Zakonom. NKRM je ozbiljno uzeo nalaze revizora i da je 5 njih 

realizovano dok su tri u procesu i odnose se na stare dugove. Kamenolomi i degradiranje 

vodenih tokova su izazov i zahtevaju široko institucionalno angažovanje. O tome smo Vladi 

predložili Akcioni plan ali nije usvojen. Web-str košta mnogo jer potrebni su moduli sa 

softverima povezanih sa GIS-om i Geoportalom. Ista sadrži informacije, karte i mnoge podatke 

o potencijalima i sve je u funkciji investitora kako bi videli gde mogu investirati i kako, gde su 

atraktivne licencije itd. pristup web.str. je otvoreno za sve, ali registrovanje sa „uzer-om“ se 

odnosi na geo-naučne podatke koje koriste stručnjaci i kako bi imali kontrolu ko koristi te 

podatke.  

 

 Azem Rexhaj, NKRM,  .- je rekao da je web-strana bila u dva lota i samo web-str. je koštala 9 

hiljada €, dok lot 2 koji se odnosi na GIS portal GEO portal  su mnogo specifični kao GEO 

databaza koja omogućava investitorima pristup svim GEO naučnim podacima. Opšti podaci su 

bez uzera  dok GEO naučni su sa uzerom. Troškovi goriva, obuće i odeće, i telefona su rezultat 

terenskog rada većine osoblja NKRM-a,  obuća i odeća je shodno zaštiti na radu i zastarela 

vozila sa kojima raspolažemo imaju mnogo troškove. Kod ostalih troškova su za taxi, 

registrovanje, i uvrštene su kod ostalih troškova jer nemaju posebnog budžetskog koda. O 

ilegalnim operisanjima, NKRM je predložio akcioni plan, kojeg Vlada još uvek nije usvojila.  

Imamo institucije Kosova koje kad sklapaju ugovore za izgradnju puteva ne vode računa da 

korišćeni materijal ne potiče od ilegalnih operisanja. Što se inkasiranja dugova putem privatnih 

ovršitelja tiče, za svaki dug šaljemo istog, ali ilegalni operateri nemaju bankarskih računa. 

 

  Festim Kutllovci, NKRM, održali smo okrugle stolove za obustavu ilegalnih operisanja. 

Sudovi izriču novčane kazne, ali zahtevali smo da kazne budu i zaplenom sredstava za rad. 

 

 Predsednica -  je potencirala da smo novim Nacrtom zakona pokušali da donosimo mere za 

sprečavanje ilegalnog operisanja. 

  

Kemajl Zeqiri, NKRM, naglasio da u vezi kamenoloma preporučili smo Ministarstvu za 

ekonomski razvoj privremenu obustavu korišćenja tvrdog kamena u tri naredne godine. 

  

Ramiz Krasniqi, NKRM,  je rekao da zajedno sa inspektoratom NKRM-a smo svim 

gradonačelnicima poslali pismenu informaciju da u toku izgradnje puteva i  objave tendera 

opština, da se ne koristi ilegalni materijal. Tako smo postupili i sa ministarstvima ali niko to nije 

poštovao. Ilegalni operateri, jednostavno rečeno, imaju veze kod vlasti. Većina oni koji 

izgrađuju puteve uzimaju i ilegalni materijal. 
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Mimoza Kusari-Lila osim izvršnih organa, opština i u ovom slučaju Ministarstva 

infrastrukture kao najveći   investitor  za izgradnju puteva bilo bi dobro da i Regulativni organ 

javni nabavki dobije direktnu informaciju i u trenutku verifikacije takvih ugovora da ima 

mogućnost anuliranja. Ako ne postoji politička volja i transparentnost od izvršnih vlasti i 

opština, postoji još jedan organ koji bar može obustaviti, i to može biti razlog za anuliranje 

ugovora.  

 

  

 

U izostanku kvoruma za odlučivanje, Komisija je donela ovaj:  

 

Zaključak  

 

 

Odlaže se za narednu sednicu glasanje o Godišnjem izveštaju rada Nezavisne komisije za 

rudnike i minerale za 2017.god.  

  

 

5. Razno  

 

 

Tekuća pitanja  

 

Predsednica -  informisala je komisiju da je o zvaničnom putovanju i Briselu, 23-25 aprila, 

delegacije komisije u sastavu:   Sala Berisha-Shala i Dardan Sejdiu, na sednici Parlamentarnog 

plenuma Komiteta za energetiku kao i zvanično putovanje u SAD-u poslanice Mimoza Kusari-

Lila, 23-27 aprila 2018.god,. na temu: „Američka konsulencija o rudnicima na Kosovu, 

poslanicima dostavljen materijal u svojim pretincima.  

  

 

Sednica je završena u 12:15 časova 

 

Pripremilo je:  

Osoblje za podršku Komisija.                                                         Predsednica Komisije, 

                                                                                                          --------------------------- 

Sala BERISHA  SHALA 

                                                                                                        

 

 


